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Goedenavond dames en heren, mijn naam is Gideon Junge, wonende met mijn gezin op Watermunt 

8 tegenover het park. 

Ik zal mij op de politieke kant richten. Hoe staan de partijen hierin, en wat is het beleid van de 

gemeente? 

Ik begin met de politiek: 

DorpsBelang, als grootste partij in Eemnes, heeft heldere uitspraken gedaan over hun visie op groen 

en de leefomgeving. Ze hechten sterk aan een groene leefomgeving, zowel in de polder als in de 

wijk. DorpsBelang wilt het landschappelijke karakter beschermen en waar mogelijk versterken. Ze 

zeggen zelfs expliciet dat de groene buffers tussen de Wakkerendijk/Meentweg en 

Noordbuurt/Zuidbuurt onbebouwd moeten blijven, evenals de bestaande doorzichten langs deze 

wegen.  

Daarbij lijken me de volgende zinnen uit hun visie wel erg toepasselijk: “De bebouwing dient zich 

aan te passen aan het landschap en niet omgekeerd. Ook groen binnen de bebouwde kom wordt 

beschermd.” Dit staat in schril contrast met de geplande wijziging van het bestemmingsplan.  

Ons plan om het stuk groen door de buurtbewoners te laten beheren vindt ook ondersteuning bij 

de partij, getuigen de quote: “DorpsBelang ondersteunt initiatieven om bewoners gezamenlijke 

verantwoordelijkheid te geven voor het herinrichten en beheer van een stuk openbaar groen rond 

hun woningen samen met hun buren om hun omgeving groener en aantrekkelijker te maken.” 

 

Door met de CDA, hun standpunten komen naar voren in het coalitieprogramma: “We stimuleren 

onze inwoners om hun leefomgeving te vergroenen.” Daarbij willen ze in de komende jaren een 

doorstart maken met de wijkschouwen, zodat er samen met de bewoners actie kan worden 

ondernomen voor een groenere leefomgeving.  

 

De VVD zet in op het creëren van een gemeente waar men met plezier leeft. Voor hen betekent dit 

een gemeente waar je betaalbaar een huis kunt kopen en waar de wijk groen en leefbaar blijft. Het 

verwijderen van groen en het neerzetten van een duur huis staat hier averechts op. 

 

PVDA ziet Eemnes primair als een sociaal en groen dorp. Ze geloven in het principe van 

zorgzaamheid en wonen in een groene en gezonde omgeving. De partij is een voorstander van de 

Toekomstvisie 2030, waarin ze het belang van groen in verband brengen met gezondheid. De PVDA 

is niet alleen voor meer wandel en fietspaden, maar ook volkstuintjes en moestuintjes waar jong en 

oud kunnen ontmoeten. Dit plantsoen was zo’n ontmoetingsplek, en kan het weer worden.  



 

Dan als laatst, D66, hier kunnen we als voorbeeld de steun voor de inbreiding bij de Noordersingel 

nemen, waar zij het wel essentieel vinden dat dit in balans is met openbaar groen en ruimte. We 

kunnen dus als kiezers aannemen dat de partij niet akkoord zal gaan met het verwijderen van groen 

in een versteende straat, zoals ook wethouder Reijn het noemde. 

 

Ik wil nu overgaan naar het beleid en de uitingen van de gemeente zelf. 

De gemeente lijkt op het eerste gezicht een positieve boodschap uit te dragen. Zoals ik al zei, de 

gemeente gaat weer beginnen met wijkschouwen, waarin onder meer het vergroenen van de wijk 

zal worden besproken. 

Ook heeft de gemeente samen met de bevolking de Toekomstvisie 2030 opgesteld. Hierin wordt 

sterk de nadruk gelegd op het behoud van natuur, zoals onderstreept met de woorden: “Plekken 

met veel steen worden omgevormd naar groen. Niet alleen goed voor de wateropvang, maar ook 

voor … de biodiversiteit.”. Dit sluit natuurlijk perfect aan bij ons voorstel voor het Watermunt Park. 

Het klimaat krijgt terecht ook een belangrijke plek in deze Toekomstvisie. Volgens recent onderzoek1 

zijn onze wijken nog niet voldoende voorbereid op extreme weersomstandigheden zoals hitte, 

droogte en hevige regenval. En het antwoord? Meer groen, zoals parken en plantsoenen.  

Over het onderwerp inbreiding schrijft de gemeente in de begroting 20222 dat 

inbreidingsmogelijkheden getoetst moeten worden aan een aantal criteria, bijvoorbeeld dat het een 

kwalitatieve impuls geeft voor de locatie, en dat het bebouwde gebied minder kwetsbaar zal 

worden voor extreme weersomstandigheden. Deze criteria worden ook nog eens bevestigd door 

het onderzoek van de Provincie Utrecht, genaamd "Dorps Verdichten"3, dat het behoud van groen 

benadrukt.    

Volgens mij wordt de term inbreiding in het geval van de Watermunt grof misbruikt. Laat het 

duidelijk zijn: inbreiding is niet het opofferen van een plantsoen in een versteende straat voor één 

enkel huis. 

Concluderend kunnen we stellen dat terwijl de politieke partijen en de gemeente op papier een 

groene, duurzame visie ondersteunen, we in de praktijk zien dat deze principes worden opgeofferd 

ten gunste van eenmalige financiële belangen.  

Samen delen we een visie voor een groener, duurzamer Eemnes.  

Het huidige bestemmingsplan behouden en daarbij het steunen van ons plan voor het Watermunt 

Park zijn de juiste stappen in die richting. 

 
1 https://nos.nl/artikel/2483186-wijken-in-nederland-nog-altijd-onvoldoende-voorbereid-op-extreem-weer 
2 https://www.eemnes.nl/dsresource?objectid=46d4332d-0096-4e44-869e-2b637204fd0b&type=org&& 
3 https://www.provincie-utrecht.nl/sites/default/files/2021-08/Dorps-Verdichten.pdf 


